

Customs Notice No. (13/2026)

**Regarding the Temporary Ban on the Export of
Certain Waste For Industrial Use**

Pursuant to Ministerial Resolution No. (105) of 2026 dated 03/06/2026, and pursuant to the letter of the Federal Authority for Identity, Citizenship, Customs and Port Security, reference No. (51484-99) dated 04/06/2026, which incorporates the letter of the Ministry of Foreign Trade No. (Q.T.D./IZM.M.M.D/39/2026) dated 03/06/2026 regarding the temporary prohibition of the export of certain waste items for industrial use.

the following has been decided:

Article (1)

Scope of Application

The export of industrial-use waste items falling under the customs headings listed in the Unified Customs Tariff of the Gulf Cooperation Council (GCC) States is prohibited, in accordance with the headings set out in the table below:

Types of Industrial-Use Waste	HS Code 12 digits	HS Code 8 Digits
Waste and scrap of iron	720410000000	72041000
	720421000000	72042100
	720429000000	72042900
	720430000000	72043000
	720441000001	72044100
	720441000002	72044100
	720441000003	72044100
	720441000004	72044100
	720449000000	72044900
Waste and scrap of copper	740400000001	74040000
	740400000002	74040000

الإعلان الجمركي رقم (13/2026)

**بشأن حظر تصدير بعض النفايات ذات الاستخدام الصناعي
بشكل مؤقت**

بناء على القرار الوزاري رقم (105) لسنة 2026 المؤرخ 03/06/2026م، وبناء على كتاب الهيئة الاتحادية للهوية والجنسية والجمارك وأمن المنافذ مرجع رقم (51484-99) المؤرخ 04/06/2026م والمتضمن خطاب وزارة التجارة الخارجية رقم (ق.ت.د./إزم.م.م.ض/39/2026) المؤرخ 03/06/2026م بشأن حظر تصدير بعض النفايات ذات الاستخدام الصناعي بشكل مؤقت،

فقد تقرر ما يلي:

المادة (1)

نطاق التطبيق

يحظر تصدير الأصناف من النفايات ذات الاستخدام الصناعي المشمولة تحت البنود الجمركية الواردة في التعرفة الجمركية الموحدة لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية، وفقاً للبنود الموضحة في الجدول أدناه:

أنواع النفايات ذات الاستخدام الصناعي	رمز النظام المنسق 12 رقم	رمز المنسق 8 أرقام
خردة وفضلات من حديد	720410000000	72041000
	720421000000	72042100
	720429000000	72042900
	720430000000	72043000
	720441000001	72044100
	720441000002	72044100
	720441000003	72044100
	720441000004	72044100
	720449000000	72044900
فضلات وخردة من النحاس	740400000001	74040000
	740400000002	74040000

Waste and scrap of aluminum	760200000001	76020000	76020000	760200000001	خردة وفضلات من ألومنيوم
	760200000002	76020000	76020000	760200000002	
	760200000003	76020000	76020000	760200000003	
	760200000005	76020000	76020000	760200000005	
	760200000007	76020000	76020000	760200000007	

Article (2)

Period of Application

- A. The export prohibition issued under this Customs Notice shall apply for a period of Four (4) months, commencing on 10/06/2026 and ending on 08/10/2026.
- B. The application period of this resolution shall be automatically renewable, unless a Customs Notice is issued cancelling its operation.

المادة (2)

مدة التطبيق

- أ. يتم تطبيق قرار الحظر الصادر بموجب هذا الإعلان الجمركي لمدة أربعة (4) أشهر ابتداءً من تاريخ 10/06/2026 ولغاية تاريخ 08/10/2026.
- ب. تكون مدة تطبيق هذا القرار قابلة للتمديد بشكل تلقائي، ما لم يصدر إعلان جمركي يقضي بإلغاء العمل به.

Article (3)

Cases of Exemption from Application

The Ministry of Foreign Trade may grant clients exemptions from the application of the prohibition decision issued under this Customs Notice in the following cases:

- A. For shipments prepared for export under valid international contracts concluded prior to the issuance of the prohibition decision.
- B. For shipments that the Ministry considers appropriate to exempt in the public interest.

المادة (3)

حالات الاستثناءات من التطبيق

- يجوز لوزارة التجارة الخارجية منح المتعاملين استثناءات من تطبيق قرار الحظر الصادر بموجب هذا الإعلان الجمركي في الحالات التالية:
- أ. للشحنات التي تم تجهيزها للتصدير في إطار عقود دولية سارية المفعول أبرمت قبل صدور قرار الحظر.
- ب. للشحنات التي ترى الوزارة في استثنائها تحقيقاً للمصلحة العامة.

Article (4)

Submission of Exemption Request

- A. Clients wishing to obtain an exemption from the application of the prohibition decision issued under this Customs Notice must submit an exemption application to the Ministry of Foreign Trade.

المادة (4)

التقديم على طلب الاستثناء من التطبيق

- أ. يتعين على المتعاملين الراغبين في الحصول على استثناء من تطبيق قرار الحظر الصادر بموجب هذا الإعلان الجمركي التقدم بطلب استثناء إلى وزارة التجارة الخارجية.

B. To obtain further information on how to submit the exemption application, clients must contact the Ministry of Foreign Trade via the following link: www.trade.gov.ae

ب. للحصول على مزيد من المعلومات حول كيفية تقديم طلب الاستثناء، يتعين على المتعاملين التواصل مع وزارة التجارة الخارجية عبر زيارة موقعها الإلكتروني: www.trade.gov.ae

Article (5)

Violations of Non-Compliance

The penalties stipulated in the Unified Customs Law, its Implementing Regulations, and the resolutions issued thereunder shall apply with respect to violations relating to the provisions of this Customs Notice.

المادة (5)

مخالفات عدم الالتزام

تطبق العقوبات الواردة بقانون الجمارك الموحد ولائحته التنفيذية والقرارات الصادرة بمقتضاه بشأن المخالفات المتعلقة بأحكام هذا الإعلان الجمركي.

Article (6)

Effective Date

This Customs Notice shall come into effect as of its date of issuance. All concerned departments shall take the necessary measures to implement it, each within its area of competence.

المادة (6)

تاريخ النفاذ

يعمل بهذا الإعلان الجمركي اعتباراً من تاريخ صدوره، وعلى كافة الإدارات المعنية اتخاذ الإجراءات اللازمة لتنفيذه كل فيما يخصه.

Dr. Abdulla Busenad
Director General



د. عبدالله بوسناد
المدير العام

Issued on: 24/06/2026

صدر بتاريخ: 2026/06/24